

(Sir GEORGE PREVOST, Gouverneur, 1813.)

The House was then moved, on the behalf of *James Voyer*, that he have leave to attend the Assembly, pursuant to the said summons, but it appearing that the leave of this House, for the attendance of the said *James Voyer*, had not been asked of this House by the Assembly,

It was resolved in the negative.—J. C. p. 34.

The House was informed, that another summons had been sent to *William Smith*, Esquire, Clerk of the Legislative Council, which being read was in these words :

HOUSE OF ASSEMBLY,

Tuesday, 12th January, 1813.

ORDERED, That *William Smith*, Esquire, ordered to attend before a Committee of the whole House, this day, do attend the said Committee to-morrow, at half-past three o'clock, after noon.

Attest,

(Signed) WM. LINDSAY,
Clerk Assembly.

And the House was then moved, on the behalf of the said *William Smith*, that he have leave to attend the Assembly, pursuant to the said summons; but it appearing that the leave of this House, for the attendance of the said *William Smith*, had not been asked of this House by the Assembly,

It was resolved, unanimously, in the negative.

The House was informed, that a similar Summons had been sent to *Charles De Léry* and *James Voyer*, Esquires, Clerks Assistant of the Legislative Council, which were produced and read.

The House was then moved, on the behalf of *Charles De Léry* and *James Voyer*, Clerks Assistant of the Legislative Council, that they have leave to attend the Assembly, pursuant to the said Summons, but it appearing that the leave of this House, for the attendance of the said *Charles De Léry* and *James Voyer*, had not been asked of this House by the Assembly.

It was resolved, unanimously, in the negative.

RESOLVED, That it is essential to this House to keep itself entirely independant of any authority which the Assembly may claim to exercise over this House.

RESOLVED, That a right on the part of the Assembly to summon or compel the attendance of the Clerks of this House, without the leave of this House first had and obtained, would render this House dependant upon the authority of the Assembly, and thereupon it appearing that *William Smith*, Esquire, the Clerk of this House, and that *Charles De Léry* and *James Voyer*, Esquires, Clerks Assistant of this House, have been again ordered by the Assembly to attend before a Committee of the whole House, this day, at half-past three o'clock, and it appearing that the leave of this House hath not been asked of this House by the Assembly, It is ordered that they do not attend the Assembly this day,

Motion a été aussi faite en faveur du dit *Jacques Voyer*, Ecuyer, de lui donner permission de comparoître devant l'Assemblée, conformément à la dite Sommation. Mais comme il paroît que l'Assemblée n'a point demandé permission au Conseil, pour que le dit *Jacques Voyer* y comparut,

Il a été résolu dans la Négative.—
J. C. p. 80.

La Chambre a été informée, qu'une autre sommation avoit été envoyée à *William Smith*, Ecuyer, Greffier du Conseil Législatif, laquelle étant lue étoit en ces mots :

CHAMBRE D'ASSEMBLEE,

Mardi, 12e. Janvier, 1813.

ORDONNE', Que *William Smith*, Ecuyer, qui avoit ordre de paroître devant le Comité de toute la Chambre aujourd'hui, paroisse devant le dit Comité Demain, à trois heures et demie de l'après Midi.

Attesté,

(Signé,) WM. LINDSAY,
G. A.

Motion a été alors faite pour le dit *William Smith*, de lui donner permission de comparoître devant l'Assemblée, conformément à la dite Sommation, mais comme il paroît que l'Assemblée n'a pas demandé permission du Conseil, pour que le dit *William Smith* y comparut,

Il a été résolu unanimement, dans la Négative.

La Chambre a été informée, que des sommations semblables avoient été envoyées à *Charles De Léry*, Ecuyer, et à *Jacques Voyer*, Ecuyer, Assistans Greffiers du Conseil Législatif, lesquelles ont été produites et lues.

Motion a été alors faite pour les dits *Charles De Léry* et *Jacques Voyer*, Ecuyers, de leur donner permission de comparoître devant l'Assemblée conformément aux dites Sommations, mais comme il paroît que la Chambre d'Assemblée n'a point demandé au Conseil, de permettre que les dits *Charles De Léry* et *Jacques Voyer* y comparussent,

Il a été Résolu unanimement dans la Négative.

RESOLU, Qu'il est essentiel à cette Chambre de se conserver entièrement indépendante de toute autorité que l'Assemblée peut prétendre avoir le droit d'exercer sur cette Chambre.

RESOLU, Qu'un droit dans l'Assemblée de sommer ou obliger les Greffiers de cette Chambre de comparoître devant l'Assemblée, sans en avoir préalablement obtenu la permission du Conseil, la rendroit dépendante de l'autorité de l'Assemblée, et comme il paroît que *William Smith*, Ecuyer, le Greffier de cette Chambre, et que *Charles De Léry*, et *Jacques Voyer*, Ecuyers, Greffiers Assistants de cette Chambre, ont été de nouveau sommés de comparoître devant l'Assemblée, aujourd'hui à trois heures et demie de l'après midi, et comme il paroît que l'Assemblée n'a point demandé cette permission à cette Chambre; Il est ordonné qu'ils ne comparoissent point aujourd'hui devant l'Assemblée.

Mercrèdi,
13e. Janvier,
1813.

Wednesday,
13th January,
1813.